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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. november 10-én   
               megtartott közmeghallgatásáról 
 
Az ülés helye:  Művelődési Központ Bartók terem 

(Bajcsy-Zs. u. 9.) 
 
Jelen vannak: Dorner Gábor polgármester, 

Agócs Pál alpolgármester, 
Tóth István alpolgármester 

                                  Ambrózi Zoltán, Botka Sándor,  
Bublos István, Gyüre Pál, 
Horváth Nóra, Juhász Erzsébet, 
Simon László képviselők,  

    Karsainé Magyar Ildikó jegyző,  
    
    
Az ülésről igazoltan volt távol: Marton László, Molnár István és Dr. Salibáné dr. Pap Terézia 
képviselő. 
 
Az ülésre később érkezett Ambrózi Zoltán képviselő. 
 
Az ülésen kb. 60 fő volt jelen. 
 
Az ülésen részt vett meghívott vendég(ek): Tarnavölgyiné dr. Tényi Ágnes Pest Megyei  
               Kormányhivatal Nagykátai Járási Hivatal 

hivatalvezetője, 
Lajmer György Nagykátai Rendőrkapitányság  
kapitányságvezetője, 
Kovács Norbert Tápiómenti Területfejlesztési 
Társulás Projekt Iroda vezetője 
Kovács Ferenc a Tápiómenti Települések 
Csatornamű Vízgazdálkodási Társulata elnöke, 
Bella Lehel Aquator Kft. képviselője, 
Nagy András Geo-Bau Kft. képviselője, 
Akantisz Miklós a Városgazdálkodási Szervezet 
igazgatója, 
Magyar Lászlóné a Nagykátai Gyógyfürdő és 
Egyéb Szolgáltató Nonprofit Kft. ügyvezetője, 
Kármánné Deák Ágnes a Mátray Gábor Általános 
Iskola igazgatója. 
 

 
Dorner Gábor: Köszönti a közmeghallgatáson megjelent lakosokat, intézményvezetőket, 
meghívottakat, külön köszönti Tarnavölgyiné dr. Tényi Ágnest, a Pest Megyei 
Kormányhivatal Nagykátai Járási Hivatalának hivatalvezetőjét, Lajmer György r. alezredes 
urat, a Nagykátai Rendőrkapitányság vezetőjét, Kovács Ferenc urat a Tápiómenti Települések 
Csatornamű Vízgazdálkodási Társulatának elnökét, Kovács Norbert urat a Tápiómenti 
Területfejlesztési Társulás beruházási projektiroda vezetőjét, Bella Lehel urat az Aquator Kft. 
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képviselőjét, aki a házi bekötésekre szerződött a Társulattal, Nagy András urat a Geo-Bau Kft. 
képviselőjét, az Aquator Kft. alvállalkozóját, a nagykátai házibekötések kivitelezőjét. 
 
A közmeghallgatás napirendi pontjait a meghívó szerint kívánja előterjeszteni, melyek az 
alábbiak: 
 
 
Napirendi pontok: 1./ Beszámoló a szennyvízcsatornázás II. üteméről 
 
 2./ Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
 

3./ Egyebek 
 
Természetesen hozzászólásra és kérdésre van lehetőség, szeretné kérni, hogy várják meg a 
mikrofon odaérkezését, és minden hozzászóló a nevét legyen szíves közölni, hogy a 
jegyzőkönyvet az előírásoknak megfelelően tudják vezetni.   

 
 

1./ Napirendi pont  
Beszámoló a szennyvízcsatornázás II. üteméről 
 
Dorner Gábor: Elmondja, hogy lassan a beruházás végére érnek. A szennyvíztelep és a 
komposztáló telep próbaüzeme véget ért. A Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt., mint 
kijelölt szolgáltató fogja üzemeltetni a csatornarendszert az ivóvíz szolgáltatással együtt. 
Felkéri Kovács Norbert urat tartsa meg beszámolóját a csatorna beruházással kapcsolatban. 
 
Kovács Norbert: Köszönt minden megjelentet, érdeklődőt. Elmondja, hogy a beruházás elég 
hosszú múltra tekint vissza. A csatorna-beruházási projekt körülbelül 15 éve indult. 
Nagykátán 2006-ban befejeződött az I. ütem, a II. ütem fizikai kivitelezése 2012-ben 
kezdődött meg, melynek most értek a végére. Ez a projekt még mindig a legnagyobb 
környezetvédelmi beruházás Magyarországon. A projekt teljes költsége bruttó 40 milliárd 
forint, a térség nettó 29,5 milliárd forint támogatást kapott a beruházás megvalósításához. A 
támogatás kifizetése már majdnem teljes egészében megtörtént, az utolsó számlákat december 
31-ig kell kifizetni, amivel el kell számolni a támogató felé. Január végéig kell leadniuk egy 
zárójelentést, majd február végéig kell az uniót tájékoztatni a teljes projekt megvalósulásáról. 
Úgy gondolja, hogy ez egy hasonló nagyságrendű dokumentáció lesz, mint amivel 2010-ben 
sikerült a pályázatot megnyerni. A projektet érintő kivitelezési munkák minden régióban, így 
Nagykátán is befejeződtek. Befejezték a szennyvíztisztító üzemek próbaüzemét is, Nagykátán 
ez a próbaüzem május elején zárult le. A komposztáló telep próbaüzeme is lezárult, a telepet 
júniusban átvette a Társulás ideiglenes működtetésre. Tehát a rendszer teljes egészében 
működik a másik négy szennyvíztisztító teleppel együtt. A telepeket október végével vették át 
a vállalkozóktól, most kerül sor a vízjogi engedélyek megkérésére, illetve a működtetésre, 
üzemeltetésre átadásra a Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt.-nek. Remélik, hogy ez a 
folyamat néhány héten belül lezajlik és utána a TRV Zrt. teljes mértékben át tudja venni a 
szennyvíztisztító telepek üzemeltetését. A projekt kivitelezése során kétszer sikerült elérniük 
támogatás emelést. Az első egy majd 800 millió Ft-os emelés volt, ebből azoknak az utcáknak 
a csatornázása történt meg, amelyeket 2009-ben uniós kérésére a kevesebb lakos létszám 
miatt ki kellett hagyni a projektből, ezeket az utcákat menetközben a változó pályázati 
előírások, illetve jogszabályok miatt vissza tudták tenni a projektbe. Ez Nagykátán 4 utcát is 
érintett, az itt lakók szembesültek vele, hogy a kivitelezési munkák később kezdődtek meg és 
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később is végződtek. Tavasszal mindenhol véget ért a kivitelezés azon szakasza, ami a 
projektben volt és márciustól megkezdődött a 2 éves garanciális időszak. Folyamatosak a 
garanciális bejárások a településeken, így Nagykátán is, október végén volt egy bejárás, ahol 
feltárásra és bejelölésre kerültek azok a hiányosságok, melyeket a vállalkozónak még 
orvosolni kell. Erre kapott a vállalkozó egy határidőt, a határidők jellemzően több lépcsősek, 
amit még ebben az évben ki lehet javítani azt még a tél beállta előtt kijavítja a vállalkozó, 
azonban vannak olyan hiányosságok, melyeket nem biztos, hogy célszerű a téli időszak előtt 
kijavítani, vagy már nem tudja kijavítani, ezeket a hiányosságokat a tavasz folyamán kell 
kijavítani. Tavasszal újabb bejárás lesz és ezt félévente megismétlik a garanciális időszak 
végéig. Tehát, ahol még most problémákat tapasztalnak jelezni kell, de most már nem lesznek 
olyan gyorsak a javítások mint eddig voltak – ha gyorsak voltak -, mert össze kell várni a 
hibákat, egy-egy hiba miatt nem fog a vállalkozó megjelenni a térségben, a hibákat 
összegyűjtik és majd szakaszosan kerül sor a javításukra.   Amennyiben kérdés van áll 
rendelkezésre. 
 
Dorner Gábor: Köszöni a tájékoztatást, felkéri Kovács Ferenc urat, a társulat részéről, hogy 
tartsa meg a beszámolóját. 
 
Kovács Ferenc: Tisztelettel köszönt minden jelenlévőt a közmeghallgatáson.  Jó néhány 
közmeghallgatáson részt vett az elmúlt években, Kovács Norbert úr mindig a projekt állásáról 
mondott néhány mondatot, ő pedig a lakossági megtakarításokról beszélt, valamint a 
házibekötésekről. Nagykáta a 20 településből a legjobban teljesítő település, mind a 
szervezettség, mind a fizetési morál tekintetében. Nagykátáról 2000 ingatlan érintett a 
projektben, vagy LTP szerződésben, vagy egyéb magánszerződésben fizetik a Társulat felé a 
részleteket. Ebből a 2000 ingatlanból a fizetési morál 81,8 %, tehát a döntő többség a jól 
fizető kategóriába tartozik. Azért meg kell említeni azokat is, akiknek elmaradása van. 3 
hónap vagy annál nagyobb elmaradással 687 ingatlantulajdonos rendelkezik, mégis a 
befizetési összegek egészen magasak, ez azt jelenti, hogy 3-4 hónap lemaradás a döntő, 
nagyobb lemaradással viszonylag kevesen rendelkeznek. Ezek a pénzügyi adatok. Ebből a 
2000 ingatlanból 1842 ingatlanhoz tudtak kiállítani munkalapot, tehát ez a 1842 ingatlan az, 
akik a rendes fizetők közé tartoznak, az esetleges elmaradásuk nem olyan mértékű, hogy a 
házibekötést ne lehetne elvégezni. Az 1842 bekötés közül 121 nincs még kész, az összes 
többinél mind az építés, mind az élőrekötés megtörtént. Ezek az adatok, melyek messze a 
legjobbak a Tápió-vidéken, ezért köszönet nemcsak az Aquator Kft-nek, hanem a helyi 
kivitelezőnek, aki nagy erőkkel és jó minőségben dolgozott. Azt is el kell mondania, hogy 
viszonylag kevés probléma, panasz, megjegyzés érkezett hozzájuk, munkájuk is egészen jó 
minőségű. Más településeken is, ahol ők végzik a kivitelezést jó munkát végeznek. Akik 
kimaradtak a házibekötésekből, mert hátralékkal vagy komolyabb adósággal rendelkeznek, ők 
nagy valószínűséggel a decemberig tartó házibekötésekből kimaradnak. A házibekötéseknél a 
megcélzott szám az ingatlanok 75%-a, ez Nagykáta esetében 90% felett fog teljesülni, tehát 
kevesen lesznek azok, akiknek az elkövetkezendő évben hátralékuk rendezése után, vagy 
éppen más szankciók után kell majd a bekötéseket elvégeztetni. Milyen lehetősége van annak 
a 150 ingatlantulajdonosnak, akinek késedelmük van? Gyakorlatilag csak egyéni elbírálással 
fordulhatnak a Társulat vagy az önkormányzat felé, ha szociálisan olyan helyzetben vannak. 
Akik az elmúlt 8 évben nem éltek azzal a lehetősséggel, hogy LTP szerződést kössenek, 
azoknak már szerződéskötésre nincs lehetőségük, gyakorlatilag az egyösszegű befizetés 
maradt, az pedig nagyon megterhelő. Nagyon sajnálja, akik az elmúlt években nem 
takarékoskodtak, de ennyi év távlatából már újabb lehetőség feléjük nem lesz.  De, amint 
említette Nagykáta viszonylag kedvező helyzetben van a többi településhez képest, nem sok 
dolga lesz jegyző asszonynak, polgármester úrnak ezen pénzek befizetésével, a többi 
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településnél ezek a számok magasabbak. Kifejezi köszönetét a kivitelezőknek és az 
önkormányzatnak is, hiszen nagyon fontos az az önkormányzati szerep, amit a lakosság 
meggyőzésében vállaltak és Nagykátán az elmúlt 8 évben olyan partnerekre találtak, akik 
mellette álltak a csatornázásnak. Megköszöni a figyelmet, várja a kérdéseket, amelyeket majd 
igyekszik megválaszolni.  
  
Dorner Gábor: Megköszöni a beszámolót. Kéri a jelenlévőket, hogy a 
szennyvízberuházással kapcsolatos kérdéseiket tegyék fel. 
 
Balogh Nándor:  A termelői üzemközpontja a Határ út és István király út sarkán van. Azt a 
részt valamikor a régi szeszfőzdétől saját pénzükön, zúzottkővel látták el. Most a 
csatornázáskor a zúzottkő eltűnt, viszont a gödrök megmaradtak. Tervezik-e rendbe tenni ezt 
a pár száz méteres útszakaszt? Véleménye szerint össze kellene kötni a Határ úttal, mert nem 
olyan hosszú szakaszról van szó. 
 
Dorner Gábor: Várja a kérdéseket, észrevételeket a napirendi ponthoz, amennyiben más 
kérdés, észrevétel nincs, megköszöni Kovács Ferenc és Kovács Norbert úr részvételét a 
közmeghallgatáson.  
 
Tóth István: Balogh Nándor kérdésére válaszol. Elkészült az út felmérése, egyetlen komoly 
probléma van, hogy Határ útról, mint olyanról nem beszélhetnek, mert az út egyik fele nincs 
meg, hiába aszfaltozzák le a 31-es útról, a bejövő része jelenleg földút, de készítettek 
számításokat az út aszfaltozására vonatkozóan. Amennyiben Szentmártonkáta – hiszen a 
Határ út mellett vannak olyan vállalkozók, akik Szentmártonkátára fizetik a helyi adót – és a 
MOL is partner lesz, abban az esetben a város fel szeretné újítani ezt az utat. A vállalkozók 
jelezték hozzájárulási szándékukat, a MOL szintén partner lenne az út felújításában, 
Szentmártonkáta egyelőre elzárkózik előle, de szeretnék felújítani az utat és ezután lehet majd 
beszélni arról, hogy az István király utat összekössék az úgynevezett „MOL-os” úttal.  
 
2./ Napirendi pont 
Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
 
Dorner Gábor: Az előző közmeghallgatás óta, mely 2014. november 17-én volt Nagykáta 
Város Önkormányzatának Képviselő-testülete és Bizottságai 18 ülést tartottak, összesen 229 
napirendi pontot tárgyaltak. Kiemelne egy-két döntést a teljesség igénye nélkül. 2014. 
december 2-án született döntés a térfigyelő kamerák elhelyezésére elnyert pályázat 
helyszíneinek módosításáról, melyet később a kamerák darabszámának növelésével is 
kiegészítettek. A kamerák a Nagykátai Rendőrkapitánysággal egyeztetve, a bűnügyi 
statisztikák figyelembevételével kerülnek elhelyezésre. A beruházást november végéig a 
vállalkozó el fogja végezni. Szintén 2014. december 2-án döntött a képviselő-testület a 
sportcsarnok megvásárlásáról, melyre 575 millió forint támogatást kaptak a kormánytól. A 
számszerűség kedvéért 2014-ben a sportcsarnokra fordított kiadás közel 71 millió forint volt, 
míg a bevétel 2,9 millió forint. 2015-ben nem a teljes évben, hanem januártól szeptember 
végéig az összes kiadásuk 21 millió forint volt, az összes bevételük pedig 3,3 millió forint 
volt. A számokból kitűnik, hogy kevesebb, mint harmadából tudják üzemeltetni a csarnokot. 
Itt el szeretné mondani, és meg szeretné köszönni a jelenlegi igazgatónak Simon Tamásnak és 
Kármán György gondnoknak, hogy oly módon felügyelnek és vigyáznak a csarnokra, mintha 
a saját tulajdonuk volna. Közel 10 éves épületről beszélnek, de bárki megtekinti, azt mondja, 
hogy ez egy új épület. 2014. december 16-ai képviselő-testületi ülésen döntöttek fürdőház 
szolgáltatási díjainak felülvizsgálatáról. Díjcsökkentés történt minden tételnél, valamint a 
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nagykátaiak számára további kedvezményeket biztosítottak. Számokban  a 2014. január 1. -
2014. október 31. és 2015. január 1. -2015. október 31. időszakok forgalmát összehasonlítva a 
vendégforgalom 51%-os növekményt mutat, így a csökkentett belépődíjak ellenére is az 
árbevétel több mint 20% növekményt mutat az előző év adott időszakához képest.  
2015. március 24-ei képviselő-testületi ülésen döntöttek a strandfürdő belépő díjainak 
csökkentéséről, valamint a nagykátaiak számára kedvezmény biztosításáról. Számokban 
összehasonlítva a 2014 és 2015-ös szezont vendégforgalomban 32% növekményt értek el, 
míg árbevételben a díjcsökkentés után is 28% növekményt könyvelhettek el.  Hozzáteszi, 
hogy az idei kedvező időjárás nagyban segítette a strand eredményeit.  Szeretné megköszönni 
Magyar Lászlónénak és a fürdőház, illetve a strandfürdő összes dolgozójának az egész évi 
áldozatos munkáját. 
Elnyert pályázatok tekintetében az alábbiakról tud beszámolni: Megtörtént a Czakó András úti 
Óvoda felújítása, melyre az előző képviselő-testület nyújtott be pályázatot. Megjegyzi, hogy 
nagyon rossz intenzitású pályázatot sikerült elnyerni, hiszen 26,5 millió Ft támogatás mellé 30 
millió Ft önerőt kellett az önkormányzatnak biztosítania. Természetesen örülnek a 
felújításnak, azonban ez nagyon komoly kiadást jelentett az önkormányzat számára.  Ha már 
az Óvodánál tartatnak, szeretné elmondani, hogy a Dózsa György úti óvoda energetikai 
felújítására 28,7 millió forint támogatást nyert az önkormányzat, a közbeszerzési eljárás 
folyamatban van.  Mint korábban említette a térfigyelő kamerarendszerre elnyert pályázat 
megvalósítása ebben a hónapban fog megtörténni. Az önkormányzat csatlakozott Európai 
Vidékfejlesztési és Mezőgazdasági Alap által kiírt pályázathoz, melynek eredményeképpen 
egy Peugeot Boxer kisbuszt vehetett át az önkormányzat, illetve a Nagykáta Székhelyű Közös 
Fenntartású Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálati Társulás, valamint a Tápió-vidéki 
Többcélú Kistérségi Társulás részére 1-1 db Suzuki Vitara terepjáró átvételére került sor.   
A Városgazdálkodási Szervezet munkájával kapcsolatban az alábbiakat szeretné kiemelni: A 
hosszú távú közmunkaprogramok segítségével tudják a város közterületeit tisztán tartani, 
szakmunkásaik mellé segítséget adni. A közmunkások részt vesznek a közterületek 
fenntartásában, így a parkok gondozásában, utak melletti területek kaszálásában, az útépítési 
és kátyúzási feladatok elvégzésében. Az idei évben az állandó feladatok mellett két start 
mintaprogramot indítottak el. A 15 fővel féléven át tartó illegális szemétlerakók 
felszámolására alakított program során 200 tonna szemetet szedtek össze és szállítattak el. A 
szállítási költség és lerakási díj több mint 3 millió forintot tett ki. A vízelvezető árkok 
tisztítására összeállított programban ugyancsak 15 főt alkalmaztak. Augusztusban beszerzésre 
került az árkok karbantartását nagyban segítő mini kotró. 36 utcában végezték el a tisztítási, 
karbantartási feladatokat. A Liszt Ferenc utca zsákutcai részéről az ingatlanok mögötti 
területen zárt vízelvezetőt alakítottak ki. Megoldották a Kossuth Lajos úti bazársor végén lévő 
terület vízelvezetését is, szintén zárt összefolyóval rendelkező rendszer kiépítésével.  
A város intézményeiben az alábbi munkákat végezte el a Városgazdálkodási Szervezet: A 
Mátray Gábor Általános Iskola intézményeiben felújították a mosdókat. A Tüzelő úti és a 
Jászberényi úti telephelyen közel 400 m2 járófelület betonozása történt meg, a Politechnika 
épületében tantermet újítottak fel az aljzat betonozásától kezdve a burkoláson át a festésig. Az 
Epresi iskola belső felújítását a Szülői Munkaközösséggel és a Mátray Alapítvánnyal közösen 
végezték el.  
Közterületen elvégzett munkák közül kiemelné a következőket: Zúzottkő útalapot kapott a 
Batthyány-, Pázsit-, Víztorony-, Rákóczi, Kövidinka utcák és a Virág köz, Szilva utca egy 
része. Több úton végeztek el a padkanyesési feladatokat  - Kiss Ernő út, Tüzelő út, Vasút út, 
Feszty Árpád út, Kázmér utca, Körte utca, Jászberényi út, Bajcsy- Zsilinszky út , Wass Albert 
utca, József Attila út, Szondy utca, Batthyány út, Kossuth út, Diófás utca, Kund utca, Lenkei 
utca, Dobó utca-, a legyalult földet a helyszínekről el is szállították. Éves szinten kb. 35. 000 
palántát neveltek az intézmények és a közterületek szebbé tételéhez.  Kifestették a művelődési 
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központ nagytermét és előterét. Egymillió Ft értékben cseréltek és pótoltak közúti 
jelzőtáblákat.  Területrendezés során az Egészségháznál és az OTP előtti területen végeztek 
munkálatokat. A Tájház és az Ifjúsági Tábor számára népi játékokat gyártottak. Több helyen 
végeztek járdafelújítást -Mikszáth K. út, Kossuth út, Ady E. út, Lehel tér-. Árkokat burkoltak 
a Wass A.-, József A.-, István K.-, Koltói A.-, Ond utcában, valamint a Petőfi S. – Batthyányi 
út sarkán. Több utcában átereszeket helyeztek el, emeltek meg. Elvégezték a gyógyfürdő 
melletti önkormányzati ingatlan belső felújítását, berendezésének cseréjét, a kert új füvet 
kapott, grillező és nyársaló hely került kialakításra. Felújították az Európa téren, a Szent 
György parkban és a buszállomáson lévő padokat. Új virágtartókat gyártottak és helyeztek ki 
a Dózsa Gy. út Coop Áruház és Rossmann Áruház előtti területére. Januárban elkészültek a 
gyalogos felállók és virágágyások a Dózsa György úton. Felújították a Polgármesteri Hivatal 
udvarán lévő garázsok homlokzatát és a Városgazdálkodási Szervezet telephelyén lévő 
raktárépület külső homlokzatát. A Clarion melletti önkormányzati utat megtisztították a vadon 
nőtt növényektől. Rendezvényeikhez 60 db padot készítettek részben a kiselejtezett óvodai 
ágyak anyagát felhasználva. Közterületekre közel 30 új szemétgyűjtőt gyártottak és helyeztek 
el. Megköszöni Akantisz Miklósnak és a Városgazdálkodási Szervezet dolgozóinak az 
áldozatos munkáját.  
Sporttal kapcsolatosan örömmel tölti el, hogy TAO-s pályázaton a futball és a kézilabda 
szakosztály eredményesen pályázott és összességében 23 millió forint támogatást nyert, 
melynek feltöltése folyamatban van. Ebből a pénzből ingatlanfejlesztésre, tárgyi eszköz 
beruházásra, valamint legnagyobb részben utánpótlás fejlesztésre van lehetőség. A múlt évben 
megvalósult a kültéri illemhely, elkészültek az új burkolatú járdák, az eredményjelző, 
valamint az edzőpálya megvilágítása. Örömmel tölti el, hogy a futball mellett a futsal és a 
sakk szakosztály is elkezdte tevékenységét.  
Pár szóval a 2016. évi terveket és fejlesztési elképzeléseiket szeretné ismertetni. A képviselő-
testület határozott a 31-es úton a Jászberényi út- Kossuth Lajos utca kereszteződésében a 
képen látható körforgalom kialakításáról. A körforgalom másik két változatot a képviselő-
testület nem támogatta, mert az 1. változat szerint a Vörösmarty utca nem csatlakozhatott 
volna be a körforgalomba, Jászberény felé jobbra lehetett volna csak kikanyarodni az utcából, 
a 2. változat pedig kis átmérőjű körforgalmat vázolt fel, mely a jelenlegi kamionforgalom 
ismeretében nem megengedhető. 
A jövő évi költségvetési koncepcióban 20 millió Ft-ot különítettek el szilárd burkolatú utak 
készítésére és felújítására.  
A Mátrafüredi Ifjúsági Tábor felújítására szeretnének pályázni, a pályázathoz szükséges 
tervek elkészítése folyamatban van. Közel 150 milliós fejlesztésről, felújításról, beruházásról 
van szó. Felkéri Rada Istvánt, Nagykáta Város főépítészét, foglalja össze véleményét a 
táborral kapcsolatban. 
 
Rada István: Tisztelettel köszönti a jelenlévőket. A Mátrafüredi Ifjúsági Táborral 
kapcsolatosan azt kell tudni, hogy közel 50 éve létezik. A 60-as évek közepétől táboroztak ott 
először fiatalok, kezdetben sátorban, majd kis faházakban. A 80-as évek közepétől a faházak 
helyett 8-10 személyes kőházak épültek. A 60-as évek második felében készült el a tábor 
központi épülete, amely akkor lapos tetős volt. A 80-as években az épület magas tetőt kapott 
és gyakorlatilag ezután körülbelül 30 éve nagyobb fejlesztés nem történt a tábor területén.  A 
városvezetés részéről egységesen megfogalmazódott, hogy a tábor fejlesztése halaszthatatlan. 
Egy új felfogásban nem csak egy szezonos, nyári táboroztatás történjen, hanem amennyiben 
lehet a főépület egész évben üzemeljen, akár ki lehessen adni edzőtáborozók részére, vagy 
bármilyen turisztikai célra. Ezt viszont csak úgy lehet megvalósítani, ha elég jelentős 
korszerűsítés történik a főépületben. A kis házak és a külső vizesblokk továbbra is csak a 
nyári szezonban üzemelne. A központi épület annyiban változna, hogy a magas tető által 
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biztosított térben szobákat alakítanának ki, minden szobához külön fürdőszoba, egy gardrób 
és előtér tartozna. A hely által biztosított lehetőség szerint 2-3 ágyas szobákat alakítanának ki. 
A konyha korszerűsítésére is sor kerülne. Az épület területileg nem bővíthető a helyi  építési 
szabályzat szerint, de nincs is rá szükség, mert csak egyetlen bővítésben gondolkodtak az 
étterem előtti féltetős részt építenék be, így körülbelül 40 fővel növekedne az éttermi rész 
kapacitása. Összességében körülbelül 80-100 fő egyidejű étkeztetésére lenne lehetőség. A 
tetőtéri beépítés és az ott lévő szobák átalakítása mintegy 40 fő befogadását tenne lehetővé 
úgy, hogy a földszinten lévő szobákat megszüntetnék, helyettük társalgó és recepció kerülne 
kialakításra. A meglévő emeleti szobákat is átalakítanák, így három szoba alakulna ki saját 
fürdőszobával. Előzetesen egyeztettek a gyöngyösi építésihatósággal és a főépítésszel, az 
elképzeléseknek akadálya nincs, a terveket kell befejezni és nyerniük kell egy pályázatot. 
Nem ide tartozik, de elkészült a Keglevich kápolna engedélyezési terve, nagyon remélik, hogy 
a kápolna felújítására is tudnak pályázatot benyújtani. A kápolna komoly műemléki 
felújítására van szükség. Tudni kell, hogy Nagykátának igazából ez a legjelentősebb 
műemléki épülete. Az 1760-as években készült, a térszerkezete, alaprajzi kialakítása 
Magyarországon egyedülálló. Reméli, hogy a közeljövőben lehetőség nyílik pályázat 
benyújtására a kápolna felújítására. 
 
Dorner Gábor: További terveik között szerepel az ezer adagos konyha részbeni felújítása, 
melyre az önkormányzat 10 millió forintot fog betervezni a 2016-os költségvetésébe. 
Új játszóteret kívánnak megvalósítani a művelődési központtal szemben lévő parkban, illetve 
a jelenlegi Szent György parkot, amit Kresz Parkként ismernek pihenő parkká kívánják 
átalakítani. Fontos dolognak tartják nyilvános WC megvalósítását, melyet a Rossmann mellett 
képzeltek el. Ez egy konténer WC lenne faburkolattal bevonva. A Keglevich kápolna 
felújításával kapcsolatos tervekről már beszélt főépítész úr. A hulladékgazdálkodással 
kapcsolatban elmondja, hogy a hulladékgyűjtő udvar, illetve a hulladékátrakó jelenleg nem 
működik. A hulladékgazdálkodási rendszer átalakítása folyamatban van, a tulajdonosi 
közösség vizsgálja a jogi helyzetet, mely jelenleg nem rendezett. Várják a kormányzat 
segítségét, hiszen a többi közszolgáltatás esetében már állásfoglalás született, a 
hulladékgazdálkodás tekintetében ez idáig nem. Személy szerint felhívta és felhívja a 
tulajdonosi közösséget az áldatlan állapotra és elkötelezett híve, hogy ezen állapot 
megszűnjön. Várják a lakosok kérdéseit, észrevételeit. 
 
Dr. Horváth Noémi: A Kis utcában lakik, ehhez kapcsolódik az egyik kérdése. Lát-e az 
önkormányzat reális esélyt arra, hogy a Kis utca- Balaton utca – Futó utca háromszög a 
közeljövőben aszfaltburkolatot kap, illetve az utcák vízelvezetésére sor kerül-e? Májusban 
lesz egyéves a kisfia, vissza kell mennie dolgozni, milyen lehetőség van Nagykátán a 
gyermek elhelyezésére? Úgy tudja, hogy bölcsőde nem működik a városban, holott ez 
törvényi kötelezettség lenne. A 31-es út és az Egreskátai utca kereszteződésében lévő zebrán 
hetente kétszer próbálják meg elütni, amikor áttolja a babakocsit. Lehetne-e ezen a helyen 
valamilyen forgalomlassító eszközzel élni, mert gyakorlatilag fékezés nélkül mennek át a 
zebrán a kamionok. Ez egy javaslat lenne mielőtt komolyabb probléma nem történik, hiszen 
nagyon sok gyermek, idős ember közlekedik az útszakaszon. 
 
Tóth Zsigmond: Az Új utca 19/a. szám alatti épület jelenleg nem lakott, az előtte lévő járdát 
felszedték és oda gyümölcsfákat, szőlőt telepítettek, ezért a gyalogosoknak ki kell menniük az 
úttestre, ami balesetveszélyes. Szeretnék, ha a járda helyreállítása megtörténne. 
 
Dr. Tőzsér Jolán: A 31-es út Budapest felé és Jászberény felé vezető szakaszán tervezve 
van-e felújítás? Ez az útszakasz véleménye szerint a legrosszabb állapotban van, nagy 
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forgalmú utakról van szó, amely elég keskeny is, rengeteg kátyúval és úthibával, amely a tél 
közeledtével rendkívül balesetveszélyes. Nagykáta belterületén lévő aszfalt utak burkolatával 
is nagyon sok probléma van. Történnek javítások, de hiába javítják ki a hibákat szinte másnap 
már a javítás mellett alakul a másik kátyú, ez az Egreskátai utcában is így van. Különösen 
rossz az útburkolat állapota az Ipari Szakközépiskola és Szakiskola előtt a Csonka közben. 
Kérdése, hogy ennek az útszakasznak a javítása szerepel-e közeljövő tervei között? Nagyon 
örülnek a strandnak, mert gyönyörű és már évek óta élvezhetik, de az idő vasfoga ott is 
meglátszik, különösen a zuhanyozó helyiségeknél. A nyár folyamán többször tapasztalta, 
hogy szakaszosan folyt a víz, valamint a vízhőmérséklete a kiírt 25-26 fokot messze nem 
közelítette meg többnyire. Azt szokták mondani, hogy ússzon valaki tempósabban és akkor 
nem fog fázni, de ez nem mindig megy.  
 
Rigó Mihály: A közmeghallgatáson rendszeresen kritikusan emelt szót strand ügyben. Most 
el kell mondania, hogy azok az észrevételek, melyeket korábban tett megvalósultak, mert 
olyan belépő díjakat sikerült kialakítania az új képviselő-testületnek, hogy a strandfürdőben és 
a fürdőházban is rendszeresen vannak vendégek. A fürdőház tiszta, a zuhanyzóval sincsenek 
problémák, ellenben van az öltözőszekrényekkel, melyeken az eredeti zárszerkezetek 
tönkrementek. A szekrények egy része új zárakat kapott, a kulcsokért 500.-Ft-os kauciót kell 
letenni, ezzel nincs is baj, van ilyen máshol is. Át kellene alakítani az összes rossz zárú 
öltözőszekrényt, mert van olyan eset hétvégén, amikor nem mindenkinek jut szekrény. A múlt 
héten volt a fürdőházban, egy kicsit hideg volt a víz, nem tudja, hogy miért nem emeltek egy 
kicsit a hőfokon, többen panaszkodtak, hogy fáznak. Polgármester úr beszámolójából kiderült, 
hogy az olcsóbb belépődíj több vendéget vonz és a bevétel is több lett.  Köszöni a képviselő-
testületnek, hogy megtette ezeket az intézkedéseket. Utakról még nem nagyon beszélt, de az ő 
utcája, az Ősz utca is rossz állapotban van, igaz, hogy ez az utca nem az önkormányzat 
kezelésében van, hanem a MÁV-éban. Ebben az utcában van a Vonnák Trans Kft. kamion 
telepe, ezek a kamionok lassan, de biztosan teszik tönkre az utat. Nem tudja, hogy ez így 
marad-e vagy kinek kell helyreállítani, mert most már olyan mértékben megsüllyedt az utca, 
hogy a víz állandóan megáll benne. Ide tartozik még az, hogy az Ősz utca bejárata a 
gabonatároló előtt soha nem volt megcsinálva, most is földút jellegű. Valamikor azt hallották, 
hogy nem tisztázott az útszakasz tulajdoni viszonya, jó lenne ezt tisztázni és az útszakaszt 
megcsinálni, mert az a bejárat is fontos lenne.  Úgy gondolja, hogy Vonnák Andrásnak 
valamilyen javítást kellene végeznie az úton. Nagykátának már a harmadik polgármestere 
van, véleménye szerint még a legszerencsésebb választás, mert nagykátai és rajta a 
későbbiekben is számon lehet kérni a történteket. Amikor megalakult az első szabadon 
választott önkormányzat, értékelte azt, hogy az utolsó tanács ideje alatt milyen nagy 
fejlődésen ment keresztül Nagykáta, melynek az eredménye volt a várossá nyilvánítás. Nem 
akarja felsorolni, hogy mi minden épült az alatt az öt év alatt, de a vasúti aluljárótól a 
szakmunkásképző iskoláig sok minden épült abban az időszakban. Utána volt egy következő 
ciklus, amely alatt szintén nagy fejlődésen ment át a város. A lényeg az, hogy az első 
képviselő-testület úgy döntött, hogy az utolsó tanácselnököt, Akantisz Marcellt a város 
díszpolgára kitüntetésben részesíti. A testület döntése egyhangú volt. Azóta volt két 
polgármester, az egyik 16 évig, a másik 8 évig és ezalatt az idő alatt is töretlenül fejlődött 
Nagykáta, ezért felvetődött benne, hogy nem gondolt-e arra a képviselő-testület, hogy ez a két 
polgármester – az egyik már sajnos csak posztumusz – megérdemelné a díszpolgári címet, 
hiszen az ő vezetésük alatt is fejlődött Nagykáta. Nem tudja, hogy ezzel rosszat mondott-e, 
köztudott, hogy baloldali gondolkodású ember, a képviselő-testület pedig szemmel láthatóan 
jobboldali. Nem kötelező a javaslatát figyelembe venni, maguktól is kitalálhatnák ez a dolgot. 
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Dorner Gábor: Mielőtt továbbmennének Rigó Mihály utolsó gondolatára reagálva elmondja, 
hogy ebben a testületben nincs jobboldal és baloldal, ezt elmondta akkor is, amikor 
megválasztották a testületet, csak Nagykáta van. Vége a választásnak, lezárult egy időszak 
nincs bal és jobboldal. Egyébként Bodrogi Györgyné korábbi polgármester asszony az alakuló 
ülésre is kapott meghívót, megköszönte, de nem jött el. Az eddig feltett kérdésekre szeretne 
válaszolni. Kérdezi Dr. Horváth Noémit, hogy milyen konkrét probléma van a 
vízelvezetéssel? 
 
Dr. Horváth Noémi: Nincsenek csapadékvíz elvezető árkok, ha esik az eső, akkor a 
négykerék meghajtású autóval sem tud bemenni az utcába.  
 
Dorner Gábor: Akantisz Miklósnak a Városgazdálkodási Szervezet igazgatójának adja meg 
a szót. 
 
Akantisz Miklós: Köszönti a közmeghallgatáson jelenlévőket. Az ott lakók bizonyára 
észrevették, hogy próbálták az utcák állapotát javítani. Tavaly ilyenkor még a kis szug részbe 
be sem lehetett menni a sár és víz miatt.  Úgy gondolja, hogy ez a szug most járható, sokkal 
jobb a helyzet. Az egyik ott lakó megengedte, hogy az udvarán keresztül kivezessék a vizet az 
Egreskátai útra. Ez a probléma részben megoldódott, nyilván az út méreténél fogva nem 
lehetett nyitott csapadékvíz levezető árkot készíteni, ezért összefolyókkal próbálták a vizet 
kivezetni a szugból a Kis utcába és az Egreskátai utcába. Az utca most már járható, feléjük 
nagyon sok köszönet érkezett az ott lakóktól. A Kis utcában és a Futó utcában nincs 
csapadékvíz elvezető árok, a későbbiekben, ha a költségvetés, illetve a Városgazdálkodási 
Szervezet kapacitása megengedi a hiányosságokat pótolni fogják. Úgy tudja, hogy a Kis utca 
háromnegyede le lett zúzottkővel borítva, meglett az útalap erősítve, az utca egynegyed 
részén az ott lakók nem engedték, hogy kiszedjék az útalapot, mert oda ők már pénzért 
vásároltak követ. Ott csak a kátyúk elsimítását tudják elvégezni. 
 
Dr. Horváth Noémi: Azt szeretné tudni, hogy várható-e valamikor aszfaltburkolat, mert 
száraz időben a por eszi meg a lakókat. A zúzottkő az jó, csak raknak rá egy agyagos réteget 
és amikor esik az eső, akkor csúszkálnak rajta az autóval, illetve térdig sáros, amikor beszáll 
az autóba. 
 
Akantisz Miklós: A zúzottkő, illetve az útalapkő közé kell tenniük valamilyen anyagot, ami 
összetartja, kiékeli a köveket. Nyilván most fél méter mélyre nem süllyed el az autó, se az 
ember, de sáros lesz, egy földúton akármennyire szeretnék, ezt nem tudják teljesen 
megoldani.  A komfort érzet akkor lesz meg, ha le lesz aszfaltozva az utca. 
 
Dorner Gábor: 20 millió Ft-ot különítettek el a 2016. évi költségvetésében utak 
aszfaltozására, felújítására. A képviselő-testület fog döntést hozni, hogy mely utcák felújítása, 
aszfaltozása történik meg ebből az összegből.  
 
Dr. Horváth Noémi: Ez az utca még sosem volt leaszfaltozva. Ez az első utca az Egreskátai 
utcáról és a többi mögötte lévő utca le van aszfaltozva, még az olyan kis utcák is, amelyek 
korábban nem voltak leaszfaltozva a csatornázás után aszfaltburkolatot kaptak, a Kis utca 
pedig egy gyűjtő utca és még sosem volt leaszfaltozva. Olyan mértékben rontja az ember 
közérzetét, hogy konkrétan emiatt utál ott lakni. Poros, saras, nagyon csúnya, ezt is azért néha 
figyelembe kellene venni. Tudja, hogy pénzszűkében van az önkormányzat, de az a rész 
mindig olyan elhanyagolt rész volt, reméli, hogy ez változni fog ebben a ciklusban.  
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Dorner Gábor: Tóth Zsigmond Új utcai járdával kapcsolatos felvetésének megválaszolására 
kéri Akantisz Miklóst. 
 
Akantisz Miklós: Elmondja, hogy ezzel az üggyel kapcsolatban Tóth Zsigmond többször is 
volt a Városgazdálkodási Szervezetnél. Az ügyet átadta az önkormányzat közterület-
felügyeletének. Az ő intézkedésükre várnak. Úgy tudja, hogy a közterület-felügyelet 
felszólította az ott lakót az eredeti állapot visszaállítására. 
 
Dorner Gábor: dr. Horváth Noémi 31-es úton lévő zebrával kapcsolatos felvetésére 
elmondja, hogy abba a kereszteződésbe korábban körforgalmat terveztek, sajnos a pályázatot 
nem nyerte meg az önkormányzat. Foglalkoznak azzal a gondolattal, hogy a zebrát piros 
színnel felfestik, hogy jobban elkülönüljön, de ezt engedélyeztetni szükséges, valamint a 
közútkezelő engedélye szükséges hozzá.  Nem tudja, hogy rendőrkapitány úr tud-e ezzel 
kapcsolatban mondani valamit, de nem egyszerű a probléma megoldása. 
 
Lajmer György: Rendőri eszközökkel annyit tudnak segíteni a problémán, hogy 
sebességmérési pontot próbálnak kialakítani azon a területen. Azt nem mondja, hogy 
folyamatosan sebességet fognak mérni, de sűrűbben fogják tenni, addig pedig humánerővel 
próbálják lassítani a forgalmat. Ennek érdekében egyeztetni fognak a polgárőrséggel és a 
közterület-felügyelettel, közös erővel úgy gondolja, hogy meg tudják ezt a problémát oldani.  
 
Dorner Gábor: Dr. Horváth Noémi bölcsődével kapcsolatos kérdésére jegyző asszony 
válaszol. 
 
Karsainé Magyar Ildikó: Elmondja, hogy sajnos az önkormányzat mulasztásos 
törvénysértést követ el azzal, hogy nincs bölcsődéje. Az előző képviselő-testület az első 
lépéseket megtett a bölcsőde kialakításához azzal, hogy a Zárda utcában megvásárolt egy 
ingatlant, ahol elképzelései szerint megvalósult volna egy bölcsőde, de sajnos ez csak abban 
az esetben valósulhat meg, amennyiben pályázati lehetősége lesz rá az önkormányzatnak. Egy 
előírásoknak megfelelő bölcsőde kialakítását a város költségvetése nem teszi lehetővé. 
Nagyon bízik abban, hogy az elkövetkezendő 1-2 éven belül lesz lehetőségük bölcsőde 
kialakítására. Nem olyan régen 2-3 hete foglalkozott vele a média is, hogy Pest megyében, 
illetve az országban 6-7 olyan 10000 fő feletti város van, ahol kötelező lenne a bölcsődei 
ellátást biztosítani, de nincs és ezek közül egyik város Nagykáta. Jelenleg a két év feletti 
gyermekek ellátását tudják biztosítani az óvoda mini csoportjában, a két év alatti gyermekek 
ellátásra, amennyiben az anyagi lehetőségeik ezt megengedik a Hunci Manci Családi 
Napköziben van lehetőség. A probléma ismert, de a város jelenleg önerőből nem képes rá, 
hogy azt megoldja.  
 
Dr. Horváth Noémi: A Hunci Manci Családi Napközivel felvette már a kapcsolatot. Csak 
azért vannak aggályai, mert most megjelent a hírekben, hogy a kormány el fogja 
lehetetleníteni a családi napköziket, ha ez megtörténik esetleg már január 1-jétől, akkor 
milyen más lehetőség lesz itt Nagykátán, de ezek szerint egyelőre nem lesz más lehetőség. 
 
Karsainé Magyar Ildikó: Amint pályázati lehetőség lesz biztos, hogy a képviselő-testület 
pályázni fog, mert tisztában vannak vele, hogy ezt az ellátást biztosítani kellene a lakosoknak.  
 
Dorner Gábor: A stranddal és a fürdőházzal kapcsolatos kérdésekre, észrevételek 
megválaszolására felkéri Magyar Lászlónét a Nagykátai Gyógyfürdő és Egyéb Szolgáltató 
Nonprofit Kft. ügyvezetőjét.  
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Magyar Lászlóné: Köszönti a jelenlévőket. Elmondja, hogy a fürdőházban az öltözőszekrény 
kulcsért kért 500.-Ft valóban letéti díj. Minden öltözőszekrényhez megvásárolták az új 
zárakat, sajnos a fürdőházba vásárolt öltözőszekrények folyamatosan mentek tönkre, de addig, 
amíg tartott a garancia nem lehetett hozzájuk nyúlni, letelt a garancia, most folyamatosan 
cserélik a zárakat. Tudja, hogy az 500.-Ft-os kaució elkérése kellemetlen, de a vendégek 
távozáskor ezt az összeget visszakapják. Sajnos nem csak az öltözőszekrény kulcsot, de a 
fürdőlepedőt is elfelejtik visszaadni a vendégek, amit a fürdőháznak folyamatosan pótolni 
kell, erre szolgál ez a kaució.  Nem tudja, hogy mikor volt Rigó úr a fürdőházban, naponta 
mérik a víz hőfokát, egy alkalommal csőcsere miatt – elkorrodálódott vascső miatt – 
hűvösebb lehetett a víz, de más esetben az előírt hőfok mindig megvan.  Igyekeznek a 
vendégek igényeit a lehető legjobban kielégíteni, illetve, ha valaki panasszal él a lehető 
leggyorsabban próbálják orvosolni. A nyáron előfordult a Tőzsér doktornő által jelzett 
probléma a strandfürdő zuhanyzójában, ez azért történt, mert nem volt megfelelő a víz 
nyomása, elnézést kérnek érte. 
 
Dorner Gábor: Tőzsér doktornő 31-es út felújításával kapcsolatos kérdésére elmondja, hogy 
a 31-es út a közútkezelő kezelésébe tartozik. Sajnos a közeljövőben nem várható a felújítása, 
ígéret van a Tápiószecső-Szentmártonkáta közötti rész jövő évi felújítására, valamint a 
Nagykáta-Tápióbicske útszakasz felújítására. 
 
Szalay Sándor: A 90-es években szó volt arról, hogy megépül a 31-es út Nagykátát elkerülő 
szakasza, úgy gondolja, hogy ezzel a felvetett problémák rendeződhetnének. Rigó úrnak 
szeretné elmondani Kocsi János úr díszpolgári címével kapcsolatban, hogy a személyi 
kultuszra való törekvést nem biztos, hogy díszpolgári címmel kellene honorálni. Ez egy 
személyes vélemény volt. 
 
Dorner Gábor: Az elkerülő úttal kapcsolatos terveket ő is látta, de ezek csak tervek. Nem 
tudja, hogy Rada István főépítész úrnak van-e az elkerülő úttal kapcsolatban bővebb 
információja. Ő nem látja a tervek megvalósulásának a lehetőségét. 
 
Rada István: Amióta Nagykátára került főépítészként folyamatosan figyeli, hogy mikor lesz 
lehetőség az elkerülő út megvalósítására. Gyakorlatilag Pest megye 20-30 éves távlati 
terveiben szerepelt egy elkerülő út megépítése. A régi anyagokban még úgy szerepelt, hogy 
amikor a 0-s út elkészül, akkor ez az út a környező településeket elkerülve a Tápió-vidéket 
mentesíti a nagy átmenő forgalomtól. A megye rendezési tervében ez szerepel. Tavaly volt 
egy minisztériumi tájékoztatón, ahol kiderült, hogy ez a terv most nem élvez prioritást. Tehát 
a fejlesztési koncepcióban ez az út nem szerepel. Ez több szempontból is probléma, egyrészt 
Nagykáta több fejlesztési tervét is meggátolja, mert a Jászberény felé vezető út környékén 
találhatók a legjobb termőföldek, ezért ott beruházásokat nem végezhetnek. Ha ez az elkerülő 
út megépülne, akkor úgynevezett helyhez kötött beruházások történhetnének. Tudomása 
szerint az elkövetkező 10-15 évben az elkerülő út nem fog megvalósulni. Elkészült a város 
Integrált Településfejlesztési Stratégiája, melyben egy hosszú távú stratégiát dolgozott ki a 
képviselő-testület a Belügyminisztérium és a Pestterv Kft. közreműködésével, de sajnos hiába 
vetette fel minden alkalommal az elkerülő út megépítését, nemleges választ kaptak rá. 
 
Velkei László: Körülbelül 20 éve kiosztottak a strandfürdő környezetében 550 darab 200 
négyszögles telket, ami azóta is parlagon van, holott ezeket a telkeket fel lehetne használni 
olyan módon is, mint Tápiószentmártonban, ahol a helyi vezetés felkarolta a víkendházak 
építését. Az országban számos helyen tapasztalta már azt, ha a fürdő körül kialakul egy szép 



 12 

üdülőterület, akkor megnő a fürdő forgalma is. Nagykátán is sok ember azért vett telket a 
strandfürdőnél, hogy víkendházat építhessen rá. A lényeg az, ha megépülne az üdülőterület 
fellendülne a fürdő forgalma is.  
 
Dorner Gábor: Nagyon jó lenne, ha ez megtörténne, de az a különbség Nagykáta és 
Tápiószentmárton között, hogy Tápiószentmártonban az üdülőterület belterület, Nagykátán 
sajnos ez a rész külterület. Jó minőségű termőföldként nyilvántartott területről van szó, 
melynek a művelés alóli kivonása nem egyszerű dolog. A területet át kellene minősíteni, 
utána lehetne kivonni művelés alól és ez mind-mind nagyon sok pénz.  
 
Rada István: Évek óta visszatérő kérdés a Kiss Ernő utcában a volt telefongyár mögötti 
terület kérdése és a Hosszútó utcai terület beépíthetősége. Közel 10 éve született rendezési 
terv arra, hogy milyen módon lehet ezeken a területeken telkeket, utcákat kialakítani. A strand 
környékén a város célja az volt, hogy ne apró telkek alakuljanak ki, hanem nagyobb panziók 
és egyéb létesítmények épülhessenek. Azt látja az utóbbi időben, hogy sem a Kiss Ernő utca 
környékén, sem a strandfürdő környezetében nem sikerült a tulajdonosokkal megegyezni. 
Voltak lakossági fórumok kifejezetten ezzel a céllal. A városnak volt egy konkrét elképzelése, 
hogy a strandfürdő környezetében lévő területen legalább egy utat kijelöljenek, a tulajdonosok 
többségével sikerült is megállapodást kötni, de a pálinkafőzdénél, ahol az út kicsatlakozott 
volna a főútra megakadt az ügy. Ha jól tudja annyira, hogy az addig elvégzett munka is kárba 
veszett. Úgy gondolja, hogy közös feladat eldönteni, hogy ezekkel a területekkel mi történjen, 
azért, hogy évente ne tegyék fel a kérdést, hogy milyen jó lenne, ha beépíthetővé válnának a 
telkek.  Természetesen jó lenne. Úgy gondolta, amikor a strandfürdő megépült, hogy rövid idő 
alatt egy kellemes üdülőterület fog kialakulni a környezetében, mellyel kölcsönösen fejlődne 
a strandfürdő is és az üdülőterület is, de ezt az önkormányzat egyedül nem tudja megoldani. 
Ahhoz, hogy itt lehessen építeni, ahhoz közműveket kell kiépíteni, utakat kell csinálni és erre 
az önkormányzatnak nincs pénze. A tulajdonosoknak tudomásul kell venni, ha ott egy ilyen 
fejlesztés lesz, akkor a területeik felértékelődnek, de szót kell érteniük egymással is.  
 
Nagy László: Köszönettel fogadták, hogy tavaly a Mátyás király utat és a Bem József utcát 
leaszfaltozták. A Jászberényi úttól a Bem József utca sarkáig lévő 100-150 méteres szakasz 
aszfaltozása nem történt meg. Kérdése, hogy tervezik-e a következő években valamikor ennek 
a szakasznak az aszfaltozását. A szakaszra már csak az aszfaltborítás hiányzik, mert a 30 
centiméteres útalap már régóta kész van.  A Dózsa György úton a kerékpárút itt-ott már 
felújításra szorul. A könyvtárnál is fel van töredezve az aszfalt és Angyal doktor üzlete előtt 
is. Nagyobb esőzéskor a piac főbejáratánál bokáig érő víz van a kerékpárúton. A LIDL 
Áruháztól a bíróság felé két mély kátyús is volt a kerékpárúton, az egyiket kátyút javították, 
de másik jelenleg is ott van, A régi lottózó épülete előtt megszakad a kerékpárút az új 
virágágyások kialakításával. A járda és a virágágyások között maradt egy keskeny rész, de azt 
be kellene szintezni, hogy közlekedni lehessen rajta. A Turul szoborral szemben, a társasház 
előtt olyan gidres-gödrös az útszakasz, hogy az már szégyen. Nem lehet térkővel vagy 
sóderral kiegyenlíteni? 
 
Dorner Gábor: A volt mozi épület előtt lévő parkoló és járda kialakításs folyamatban van. 
Kéri Akantisz Miklóst, hogy az egyéb kerékpárúttal kapcsolatos problémákat jegyezze fel. 
 
Akantisz Miklós: Válaszolna Nagy László egy-két felvetésére, amit teljesen jogosnak tart. A 
kerékpárút állapota tényleg nagyon rossz. A jövő évben lehetőségük lesz közmunka program 
keretében térkő gyártására, amennyiben a program támogatást nyer, szeretnék a járdák és 
kerékpárút javítását térkővel megoldani.  A LIDL Áruház kijáratánál történt aszfaltozással 
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kapcsolatban elmondja, hogy szűkösek az anyagi lehetőségeik, ha kapnak aszfaltot, akkor 
kijavítják a hibát. 
 
Agócs Pál: A régi lottózó épületét bérbe kívánja adni az önkormányzat, az épület előtti járda 
rész és a gyeprácsköves terület is meg fog újulni. 
 
Dorner Gábor: A Mátyás király úti aszfaltozással kapcsolatban azt tudja elmondani, hogy a 
képviselő-testület fog dönteni arról, hogy az aszfaltozásra betervezett jövő évi 20 millió Ft-
ból, mely utcák aszfaltozása, javítása fog megtörténni. 
 
Kele Jánosné: A Jászberényi út 86. szám alatt lakik, azért kért szót, mert többszöri 
beadványára sem kapott ez idáig választ. A fürdőház szellőző rácsa az ingatlanának a 
kerítésétől 3 méterre van, melyen mérgező gázok jutnak át folyamatosan az ingatlanára. Nem 
tudja, hogy folyamatban van-e a probléma megszüntetése, eddig még nem kapott rá választ. 
Nagyon szeretné, ha a szellőző rácsot minél előbb megszüntetnék. Nem tudja, hogy mennyire 
tájékozottak a jelenlévők, de ipari hypó és sósav keverékét adagolják folyamatosan reggeltől 
estig a vízbe, ha túlnyomás keletkezik, akkor ez a gáz kicsapódik és a szellőzőrácson 
keresztül távozik. Polgármester úrhoz háromszor írt beadványt, eddig nem kapott rá választ. A 
fürdőház üzemeltetőjével szintén nem sikerült előbbre jutnia letagadta azt is, hogy ott van a 
fürdőházban, amikor kereste. Előre egyeztetett időpontban jöttek ki mérést végezni, a mérés 
eredménye meghaladja a megengedett értékhatárt majdnem 20%-kal és ennek ellenére nem 
történt semmi. Végig várta polgármester úr beszámolóját, hogy 2016-ban beütemezésre 
került-e a szellőzőrács megszüntetése, mivel nem hallotta, hogy ez tervbe lenne véve, így 
kénytelen volt felszólalni. Biztos, hogy mindenki tudja a férje 35 évig a mentőszolgálat és az 
önkormányzat dolgozója volt, nem állítja, hogy a férje idén tavasszal bekövetkezett halála 
összefüggésben van a mérgezőgáz kibocsátással, de ez az állapot 4 éve fennáll. Jelezte azt is, 
hogy az unokája is rosszul lett, orvosi ügyeletre kellett vinni, emiatt a gyerekei nem akarják az 
unokákat hozzá vinni. Neki folyamatosan fáj a feje, kapar a torka, hányingere van. Őt az nem 
nyugtatja meg, hogy egy előre egyeztetett időpontban eljönnek Bajáról és csinálnak egy 
mérést 200.000.-Ft-ért. A szellőzőrács 10 méterre lehetne a kerítésétől, de csak 3 méterre van. 
Hiába mondják, ők ehhez nem járultak hozzá. Alpolgármester úr tett egy ígéretet, hogy a 
buszmegállónál tátongó hatalmas lyukat megszüntetik. Felhívta Magyar Lászlónét, de 
anélkül, hogy őt vagy a férjét felhívták volna semmi más nem történt a lyukat ipari 
zúzottkővel megtöltötték és azóta nem tudják lenyírni a füvet, az áthidaló teljesen le van 
szakadva. Alpolgármester úr azt mondta, hogy szeptemberben le fogják betonozni, de semmi 
nem történt. A kapubejárójuk tönkre van menve. Ha nem kap ígéretet arra, hogy megszüntetik 
a szellőzőrácsot, akkor bírósághoz fog fordulni. Mindegy, hogy hová teszik, de egy 
lakóingatlanra nem engedhetik a mérgező gázokat, ilyen sehol nem történik meg, miért 
hiányzik az, hogy egy országos hírű tévécsatornához forduljon, úgy is tudja, hogy neki lesz 
igaza.  Miért nem intézkednek? Alpolgármester úr itt van, azt mondta, hogy szeptemberben 
megcsinálják az az utcát, nem csinálták meg, utána módosította az időpontot októberre, most 
már november van. Most hallja, hogy hány négyzetméter utat le tudnának aszfaltozni, akkor ő 
előttük miért nem csinálták meg? Olyan sokba kerül? Nem kerülne százezrekbe. Ez 
halaszthatatlan ügy miért nincs benne a 2016-os tervezetbe? Az utak, a járdák, a kátyúk, 
minden szerepel, de ez, ami létfontosságú egy családot érint, az nem.  
 
Dorner Gábor: Válaszolni szeretne a feltett kérdésekre, tegye meg, hogy meghallgatja. Az 
hogy nem válaszoltak a levelére, ez nem igaz. 
 
Kele Jánosné: A harmadik levelére miért nem válaszoltak? 
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Dorner Gábor: A harmadik levelének még nem járt le az ügyintézési határideje. 
 
Kele Jánosné: Nem járt le a 30 nap? Dehogynem, lejárt. 
 
Dorner Gábor: Nem járt le a 30 nap, sőt. Hazamegy, nézze meg mikor adta fel.  
 
Kele Jánosné: Telefonált is. 
 
Dorner Gábor: Így van, telefonon többször beszéltek, a helyszínen is voltak kint, egyeztettek 
is, méréseket végeztettek, ami úgy, ahogy mondta 200.000.-Ft-ba került a városnak. Ez a 
mérés megállapította, hogy semmilyen káros kibocsátás nincs, illetve a megengedett 
határértéknek az ötödét vagy még talán annyit sem ért el a káros anyag kibocsátás. De ezt 
Magyar Lászlóné el fogja mondani.  
 
Kele Jánosné: A kezében volt a mérés eredménye tizenvalahány százalékkal meghaladja a 
megengedett értéket.  
 
Dorner Gábor: Válaszoltak a levelére? Kiküldték a mérési jegyzőkönyvet? Igen. 
 
Kele Jánosné: Most azt gondolja polgármester úr, hogy ezzel el van intézve? 
 
Dorner Gábor: Ön írt egy újabb levelet, erre szintén határidőn belül válaszolni fognak. 
Amennyiben Ön ezt nem fogadja el, nyilván bírósághoz fordulhat. 
 
Kele Jánosné: Azért nem fogadja el a mérési eredményt, mert előre egyeztetett időpontban 
jöttek méréseket végezni. Ezt nem tudják letagadni. Honnan tudja azt, hogy, akkor beletették-
e az ipari hypót és a sósavat vagy kihagyták belőle? 
 
Dorner Gábor: Annyit tud elmondani, amit a levélben is megírt, az építési engedélyt nem 
Nagykáta Város Önkormányzata adta ki a fürdőházra, hanem Monor és minden szakhatóság 
megfelelőnek talált mindent. 
 
Kele Jánosné: Ez nincs benne a levélben. 
 
Dorner Gábor: De benne van. 
 
Kele Jánosné: Mutassa meg neki polgármester úr, hogy hol írta alá ő, vagy a férje azt a 
papírt, amivel hozzájárult ehhez. 
 
Dorner Gábor: Ön aláírta az építési engedélyt, nem fellebbezet ezzel hozzájárult az 
építkezéshez.  
 
Tóth István: Polgármester úr elmondta a tényeket, egy engedéllyel rendelkező építkezésről 
van szó. Úgy gondolja, hogy az önkormányzat részéről maximálisan megtettek mindent, 
kimentek megnézték a helyszín, megrendelték a mérési vizsgálatokat. A Városgazdálkodási 
Szervezet kapacitás hiányában még nem tudta elvégezni a javítási feladatokat, de el fogja 
végezni, amint idejük engedi, úgy tudja, hogy ez a jövő héten lesz. A méréssel kapcsolatban 
pedig higgye el, hogy nem volt semmilyen összebeszélés sem a mérést végzővel, sem mással. 
Nagyon sajnálja, hogy Kele Jánosné ezt így gondolja. Polgármester úr nem beszélt róla, de a 
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fürdőház fenntartása a városnak óriási energiájába kerül. A fürdőházon lévő hitelt fizetni kell, 
az ott dolgozó családok megélhetését biztosítani kell. Úgy gondolja, hogy egy kicsit rossz 
indulatú is a panaszos. Nem gondolja, hogy bárkinek az lenne az érdeke a városon belül, hogy 
egészségkárosítás történjen. Szeretnének békésen egymás mellett élni.  
 
Kele Jánosné: Ez csak akkor fog működni, ha megszüntetik a szellőzőrácsot. 
 
Tóth István: Nem mindig annak van igaza, aki hangosabban kiabál. Legyen szíves tudomásul 
venni, hogy nem szakemberek, felkértek szakembereket végezzék el a mérést, ők elvégezték a 
mérést, ez a jegyzőkönyv született. 
 
Kele Jánosné: Előre egyeztetett időpontban végezték a mérést. 
 
Tóth István: Nem volt előre egyeztetett időpont, annyi történt, hogy felkérték a mérést végző 
céget, hogy végezze el a vizsgálatokat. 
 
Kele Jánosné: Felesleges mellébeszélni, ez így volt. Megmondták a szakemberek, hogy előre 
egyeztetett időpontban jöttek a méréseket elvégezni.  
 
Dorner Gábor: Megadja a szót Magyar Lászlónénak hozzászólásra. 
 
Magyar Lászlóné: Nem tudja, hogy ebbe a vitába bele kell-e folyniuk, úgy gondolja, hogy 
teljesen szabályosan jártak el. Egyet kér Kele Jánosnétól ő, mint Magyar Lászlóné. 3 éve nem 
dolgozik már a Városgazdálkodási Szervezetnél, az igaz, hogy a Kft. telephelye ugyanott van 
ahol a Városgazdálkodási Szervezeté, de olyanokkal ne vádolja meg, amihez semmi köze.  
 
Dorner Gábor: Úgy gondolja, hogy ez az ügy eléggé magánjellegű, ezért más 
hozzászólóknak adná meg a szót. 
 
Szalay Sándor: Tavaly is, előtte is probléma volt az, hogy az Ady Endre útra nagy 
sebességgel beérkező kamionok, személygépkocsik lassítását milyen módon lehetne 
megoldani. Úgy gondolja, hogy erre a problémára egy forgalom lassító sziget létesítése 
megoldást jelentene. Tudja, hogy ez nem az önkormányzat hatásköre, de az ügyben lehet, 
hogy tudnának lépést tenni. Kele Jánoné problémájához semmi köze, de ha valamire az az 
előírás, hogy 10 méter, és 3 méterre van, akkor itt nincs miről beszélni.  
 
Dorner Gábor: Még egyszer elmondja, hogy a fürdőház érvényes építési engedéllyel 
rendelkezett, használatbavételi engedélyt kapott.  
 
Kele Jánosné: Ez őt nem érdekli. Polgármester úrnak az a feladata, hogy intézkedjen, ha 
beadvánnyal fordulnak hozzá. Polgármester úr ott volt, látta, hogy néz ki a lakásuk. 
 
Botka Sándor: Nem akart hozzászólni a témához, mert nem ismeri a részleteket. Nyilván 
mindenkinek a saját sérelme nagyon fontos, legyen az egy ilyen ügy, vagy egy sokkal kisebb, 
más jellegű. Egyetlen dolgot szeretne hozzáfűzni. Azzal vádolni polgármester urat és 
alpolgármester urakat, hogy nem foglalkoznak a dologgal és megpróbálják lerázni magukról, 
az nem igaz. Ő maga nem egyszer szólt nekik az elmúlt hónapokban, hogy ne folyjanak bele 
olyan dolgokba, ami nem az ő dolguk, hanem a hivatal szakfeladata. Ha végig megy az utcán, 
akkor az ő autójukat szinte mindennap látja, minden egyes apró-cseprő ügynél. Nem ez a 
feladatuk, erre megvannak a megfelelő szakhatóságok. Nyilvánvalóan lehet panasszal fordulni 
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a polgármesterhez, alpolgármesterhez, jegyzőhöz, de ő sem tud mást csinálni, ha egy előírás 
köti, akkor őt ugyanúgy köti, mint bárki mást. Úgy hallotta, hogy van érvényes építési 
engedélye a fürdőháznak… 
 
Kele Jánosné: Semmi mást nem kell csinálni, csak a képviselő-testület elé kell terjeszteni az 
ügyet. Egy családi házra megy éjjel-nappal a mérgező gáz és ezt szívják, nem mondja, hogy a 
férje halálát ez okozta.  
 
Botka Sándor: Elhiszi, hogy ez nagy probléma, de ötödször hallják ezt a véleményét. Még 
egyszer elmondja, hogy a polgármesternek, az alpolgármesternek és a képviselő-testületnek 
nem ez a dolga. Megvannak a megfelelő szakhatóságok. Ön kapott egy szakvéleményt, ha 
azzal nem ért egyet, akkor egy felettes szervhez fordulhat. Úgy gondolja, ha megkéri jegyző 
asszonyt segít abban, hogy hová kell fordulni. Kéri, hogy ezt a hangnemet ezzel a 
vezetőséggel szemben ne használja egy ilyen fórumon, mert úgy gondolja, hogy ezt nem 
érdemlik meg. Mindent megtesznek azért, hogy minden probléma, - amit egyébként örököltek 
– megoldódjon. Nyilván mindenhez idő kell. Nyilván nem gondolja azt Ön sem, hogy azért 
mert egy ilyen probléma adódott be fogják azt az ablakot falazni és másikat fognak rajta 
holnapután verni. Vélhetően egy idő után meglesz a problémára a megoldás. 
 
Kele Jánosné: Egy záros határidőt kér, hogy mikor fogják az ablakot bezárni, nem érdekli, 
hogy hová teszik a mérgező anyagokat, vezethetik felfelé is. Alpolgármester úr azt mondta, 
hogy meg fogják oldani. Nem kerül az milliókba, próbáljanak rá megoldást keresni, ne egy 
lakóházra engedjék a mérgező anyagokat. Lehet mellébeszélni, de ha Ön lakna ott, akkor Ön 
is ugyanúgy tiltakozna, mint én. Ha másképp nem megy a nagy nyilvánosság elé fogja tárni az 
ügyet és neki lesz igaza. 
 
Botka Sándor: Biztosan igaza van. Javasolja, hogy tegye ezt meg, de a következőkben adja 
át a szót azoknak, akik másról is akarnak beszélni. 
 
Dorner Gábor: Magyar Lászlónénak adja meg a szót. 
 
Magyar Lászlóné: Kele Jánosné olyanokkal gyanúsítgatja a Kft-t és az önkormányzatot is, 
hogy ezek után nekik kell a szükséges lépéseket megtenni, nem neki. Egy engedélyezett 
épületről van szó. Hiába mondja, hogy a mérést végző cég előre egyeztetett időpontban 
végezte a méréseket. Ők megrendelték a méréseket, az a cég akkor ért rá, nem akkor jön, 
amikor ő akarja, vagy amikor a polgármester úr akarja, hanem akkor, amikor beütemezi. 
Idejöttek, még azt is mondták nekik Halasi Zsolt kollégájával, hogy a méréseket a kamera 
előtt végezzék, hogy nehogy azt mondja a szomszéd, hogy manipulálták a méréseket. A 
szóban forgó szellőzőrácsnál csak egy öltöző és zuhanyzó van, annak a káros anyag 
kibocsátása távozik a szellőzőn és az eredmény önmagáért beszél. 
 
Dorner Gábor: Úgy gondolja, hogy ezt a témát lezárhatják. Visszatérve a 31-es úttal 
kapcsolatos témához elmondja, hogy a 11,5 tonnás megerősítés megtörtént Mendéig, illetve a 
Jász-Nagykun-Szolnok megyei szakaszon. Előírás volt az is, hogy minden egyes településnél 
a bejövő oldalon forgalom lassító szigetet kell megvalósítani. Sajnos Nagykáta a „fejlettebb 
régióhoz” tartozik, mivel Budapesttel együtt kezelik Pest megyét és bár a tervek az 
útfelújítására megvannak, de ez a forgalom lassító sziget csak, akkor fog megvalósulni, ha 
lehetőség lesz az útfelújításra. Megkéri kapitány urat, hogy mérjenek sebességet, minél 
sűrűbben, minél több helyen. 
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Lajmer György: Elmondja, hogy amikor a gépjármű forgalom a lakott területre közvetlenül 
beérkezik – az ő véleménye is az, a rendőrszakma véleménye is és az elöljárók véleménye is - 
nem etikus táblára mérni, ezt eddig sem tették és ezután sem teszik, mert indokolatlan 
bírságot jelentene a közlekedőknek. Úgy gondolja a rendőrség nem pénzbehajtó. Nem árul el 
nagy titkot, amikor elmondja, hogy a táblától körülbelül 200-300 métert hagynak el a 
mérőpont felállításakor. Egyébként van kijelölt mérési pontjuk a területen és a sebességmérőt 
fogja arra küldeni, de nagyon sok esetben maga a rendőrautó látványa is csökkenti a 
sebességet.  
 
Barcza Richárd: A József Attila utca elején és a Kéményseprő utcában a garázsok után nincs 
aszfalt. Az István király út elején, a volt OTP-nél életveszélyes közlekedni az út hibája miatt. 
Nem lehetne azt a szakaszt lemaratni? 
 
Akantisz Miklós:  Az István király út elejét próbálta felmaratni, de a vékony réteg miatt nem 
sikerült, kézzel szerette volna feltöretni azt a szakaszt, de nem tudja, hogy mi van az aszfalt 
alatt, ha feltörik és van alatta valami, akkor sajnos le kell zárni az István király út elejét. Ha a 
képviselő-testület úgy határoz, hogy az István király utat felújítja, akkor ezt a szakaszt is 
kijavítják. 
 
Dorner Gábor: Ez nyilván testületi döntést igényel. Csak azt tudja elmondani, mint már 
többször a mai este folyamán, hogy 20 millió Ft-ot különítettek el utak aszfaltozására és 
felújítására a 2016. évi költségvetésben és a testület fogja eldönteni, hogy mely utcák 
kerülnek sorra. 
 
Baricz Richárd: A Kéményseprő utcában a garázsok után esőzés után nem lehet közlekedni 
áll a víz, valamint az utcában is sok gyorshajtó van. Kérdése, hogy nem lehetne-e az utcában 
fekvőrendőrt elhelyezni?  
 
Akantisz Miklós: Voltak kint a helyszínen Agócs Pál alpolgármester úrral, teljesen jogos a 
panasz esőzés után áll a víz. Megvizsgálták, hogy fedett összefolyókkal, hogy lehetne a vizet 
kivezetni a Munkácsy Mihály utcába, ha idejük engedi, megoldják a vízelvezetést.   
 
Lajmer György: Van lehetőség ilyen típusú forgalom lassító berendezések telepítésére, de 
ismeretei szerint rendkívül komoly költsége van, illetve peres eljárásoknak nézhet elébe az 
önkormányzat a gépjárművekben okozott károk miatt. Mérni nem fognak ezen a területen, 
mert nem alkalmas rá a terület, de a kollégái rendszeresen arra fognak menni.  Elmondja, 
hogy rengeteg telefont kapnak a lakosságtól, amikor észlelnek valamit, ezzel segíteni tudják a 
rendőrség munkáját, ezt javasolja erre a problémára is. 
 
Gergely Józsefné: A 31-es főút forgalmával kapcsolatosan van hozzászólása. Szó volt már a 
sebesség mérésről, de a gyalogosoknak is közlekednie kellene valahogy. Senki nem  javasolta 
még közlekedési lámpa elhelyezését, akár a Jászberényi út- Petőfi S. utca sarkán vagy az Ady 
Endre úton a benzinkút környékén? Tudja, hogy a közútkezelőhöz tartozik a 31-es főút, de 
nem lehetne feléjük egy ilyen jelzést tenni? Nem tudja, hogy ez milyen költségekkel járna, de 
a gyalogosok nincsenek védve a 31-es főúton, sem a piac környékén pedig az már az 
önkormányzathoz tartozik.  
 
Dorner Gábor: Meg fogják vizsgálni, hogy mennyibe kerülne egy lámpás csomópont 
kialakítása, de azt biztos, hogy a közútkezelő azt fogja mondani, hogy a lámpa telepítése az 
önkormányzat költsége.  
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Lajmer György: Elmondja, hogy július 1-jétől bővült a Nagykátai Rendőrkapitányság 
illetékességi területe, így többek között Mende területén is illetékesek. Ott van egy közúti 
jelzőlámpa, ami a gyalogos forgalmat hivatott segíteni és jelenleg minden reggel legalább két, 
de inkább 3 órahosszában humán erővel forgalmat irányítanak az miatt az egy lámpa miatt. 
Úgy gondolja, hogy ezt a javaslatot jól meg kellene fontolnia a képviselő-testületnek ugyanis 
addig, amíg a 31-es út ilyen nagy forgalmat bonyolít le, addig nagyon komoly dugókat tud 
okozni egy-egy lámpa. Mendén a reggeli órákban kikapcsoltatják a lámpát, de ha ez lesz a 
megoldás Nagykátán, akkor nekik ezt a feladatot kell megoldani. Más jellegű forgalomlassító 
megoldást javasol. 
 
Rigó Mihály: Polgármester úr is elmondta, hogy a központi régió Budapest miatt nem kap 
uniós támogatást. 
 
Dorner Gábor: Az, hogy nem kap, nem fedi a valóságot. Jóval kevesebbet kap, mint például 
Jász- Nagykun- Szolnok megye. 
 
Rigó Mihály: Hallotta, hogy szó van Budapest és Pest megye külön régióvá válására. Pest 
megye a külön válás után is a legnagyobb megye marad az országban és szégyen, hogy a 31-
es út is minden megyében meg van csinálva csak itt Pest megyében nincs. Pest megye 
közútjai nagyon rossz állapotban vannak és csak azért, mert a megyének nem jut pénz. 
 
Dorner Gábor: A Pest Megyei Önkormányzat megkereste az önkormányzatot, hogy hozzon 
döntést Budapest és Pest megye szétválása ügyében, melyet a képviselő-testület a következő 
ülésén fog tárgyalni. Ez a téma 2008 óta folyamatosan napirenden van. 
 
Dósa-Pap Erika: Elmondja, hogy a vasútállomásnál kedvezőtlen a közbiztonság. Kéri 
kapitány urat, hogy több járőr legyen a környéken.  Nem biztonságos a kerékpárosok és a 
motorkerékpárosok közlekedése sem. Szeretné megköszönni a rendőrségnek, hogy 2015. 
szeptember 11-én a szomszéd nénihez 10 perc alatt kiértek a járőrök, amikor kirabolták. Kér, 
hogy reggelente a Mátray Gábor Általános Iskolánál és a Kisherceg Óvodánál a gyerekekre 
tekintettel legyenek járőrök kint az utcán. A vasúti aluljárónál a kerékpárosok és 
motorkerékpárosok behajtását tábla tiltotta régen, szeretné, ha ez a tábla visszakerülne. 
 
Lajmer György: Örömmel hallotta, hogy 10 perc alatt érnek ki a kollégái, de azt szokta 
mondani, hogy ez a dolguk. A vasútállomás és az aluljáró kérdése évek óta visszatérő 
probléma, ez szóba került polgármester úrral való találkozásukkor is, éppen ezért volt már 
olyan időszak is, amikor posztos kollégákat biztosítottak a környéken. Nem mondja, hogy 
minden érkező és induló vonathoz tudnak kollégát küldeni, de igyekeznek minél többet jelen 
lenni. A tiltó tábla visszatétele véleménye szerint önkormányzati hatáskör a MÁV-val 
egyeztetve. Ha ott a tábla, akkor tudnak szankcionálni. Nem gondolja egyébként, hogy a tábla 
visszahelyezésének bármilyen akadálya lenne. Felé mostanában lakossági panasz nem 
érkezett, ezért állapot fenntartást végeznek a kollégái, de ha igény van rá, akkor időszakosan 
újra meg fogják a rendőri jelenlétet sűríteni. 
 
Kósa Erika: Más településeken van olyan készülék az idősek számára, amellyel jelezni 
tudnak a rendőrség felé baj észlelése esetén. 
 
Lajmer György: A rendőrség felé nem tud jelezni, mert erre a rendőrségnek nincs 
kapacitása, hanem pályázat útján lehet ilyen riasztó központokat kiépíteni, melyben együtt tud 



 19 

működni a rendőrség az önkormányzattal. Amikor erről beszéltek annyit tudtak vállalni, hogy 
ha a központtól riasztást kapnak, akkor menni fognak. De a riasztás bármire vonatkozhat 
egészségügyi problémára, stb., ezért ezeket a riasztásokat valakinek kontrolálni kell. Ha a 
rendőrségre van szükség, akkor 10-15 percen belül a helyszínre érkeznek. 
 
Dorner Gábor: Elmondja, hogy jelző rendszeres házi segítségnyújtás működik a 
kistérségben. A szolgáltatást a Kistérségi Gondozási Központban kell igényelni, ott el fogják 
mondani, hogy a szolgáltatás igénybevételének milyen feltételei vannak, milyen anyagi 
vonzattal jár. Amennyiben más kérdés, észrevétel nincs, mindenkinek megköszöni a részvételt 
és a közmeghallgatást bezárja. 
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